

Bestyrelsesmøde Dansk Svømmebadsteknisk Forening

Mødedato: 30.10.2017	Sted Systemair Expo, Bøgekildevej 6, 8341 Hasselager	Referent: <i>Karin Rye Riddermann</i>
Ref. nr. 82/2017	Emne: <i>Bestyrelsesmøde</i>	
Dagsorden: 0. Godkendelse af referat fra 12. september 1. Siden sidst 2. Handleplan 3. Aktivitetsgrupper 4. Eventuelt		
Deltagere: Carsten Larsen (CLA) Lars Norring (LN) Klaus Rask Petersen (KRP) Kristian Christensen (KC) Anette Larsen (AL) Torben Andersen (TMA) Liselotte Jacobsen (LJ)		Afbud: Henry K. Andersen (HKA) Kenneth Laursen (KLA) Henrik Due (HD) Sekretariatet: Karin Rye Riddermann

0. Godkendelse af referat fra 12. september

Referatet godkendes uden bemærkninger.

1. Siden sidst

A. Ind- og udmeldelser

Der er kommet 3 indmeldelser i foreningen siden sidste møde.

Der er sendt brev med kampagnetilbud ud til 347 campingpladser, hoteller, friluftsbade mv.

Vi kan også overveje at målrette en kampagne til Miljøafdelingerne. Klaus får en fornemmelse for stemningen mandag den 6. november, hvor han holder oplæg ved ENVINA.

B. AquaPunkt

Store Vanddag har ikke fået stor opbakning i 2017. Der er, som drøftet på sidste møde, behov for nytænkning af hele konceptet.

Karin og Carsten arbejder sammen med Henry på oplægget til Gigtforeningen.

C. Erhvervslivredderprøve

Der har været afholdt møde i Styregruppen, hvor både Svømmeunionen, FOA og Rådet deltog. Stor ros til weekend-kurserne, og flere prøver afholdt end hele sidste år.

Svend Hedegaard fra Rådet for Større Badesikkerhed påtog sig opgaven med at få et klart svar på om man må anvende ilt eller ej. 'Det lægefaglige udvalg'. DSF har interesse i at der kommer en klar melding om anvendeligheden – der må ikke være usikkerhed eller forskel i situationerne. Der kører studier i England på ambulancekørslen.

Ønske om mere gang i udlån af traileren – DSF nævner den i bladet med en artikel om en svømmehal, der bruger traileren. Nævne den i nyhedsbreve – alle dommere kan låne den gratis.

D. Svømmebadsassistent

Arbejdet går langsomt. FOA er ved at samle op på opgaverne fra forårets møde, og FOA er ved at indkalde til nyt møde mellem CL og formanden for arbejdsgruppen.

Det hold, der kører nu, kører godt og det virker som om skolen har fået lidt mere styr på de praktiske forhold omkring uddannelsen.

Usikkert hvornår der kan startes nyt hold op igen – formentligt ikke før efter sommerferien, som vi forhåbentligt får afklaret umiddelbart efter jul.

E. Aqua Akademiet

Går fint med især teknik-kurserne.

Skal vi lave merchandise for AquaAkademiet?

En ordentlig blok (A5) til notater, samt en pæn kuglepen og evt. en mappe.

Evt. sponsorside med: Vi støtter Aqua Akademiet – 5 sponsorer på en side, så det ikke er en 'bestemt' leverandør, der har muligheden for at få navn med.

Sekretariatet arbejder videre med en notesbog (evt. med sponsorer), en kuglepen og evt. en papirmappe med DSF og AquaAkademiet logoer på.

Tendens:

Torben oplever, at man i mange svømmehaller fjerner teknikkerne mere og mere.

Skal vi i AquaAkademiet har mere fokus på at opkvalificere livredderne til at have mere indsigt i de tekniske installationer.

Hvilke svømmehaller drejer det sig om? Kan vi få udtalelser om konsekvenserne.

Skal DSF have en holdning til tendensen (at det er en udfordring og ikke nødvendigvis en positiv udvikling at driften af svømmehallens teknik lægges over på et 'fællesteam' på rådhuset.

Torben oplever, at der i serviceaftalen stilles krav om at leverandøren så kan yde support og fjernstyre anlægget, hvis den i øvrigt uuddannede livredder har problemer med anlægget – dette er nyt.

Vi kan starte med artikel omkring udviklingen – tema på temadag/spor på årsmødet. Hvordan sikrer vi at personalet i svømmebadene er kvalificeret?

Alle relevante 'historier' sendes til Karin, der kan koordinere en form for indsats. Vigtigt for os at få skabt en debat.

f. Miljøstyrelsens projekt med Fækale uheld

Udbudsmaterialet er for dårligt, og tidsfristen for kort, hvorfor eksempelvis Niras har takket nej. TI og Sweco har også sagt nej.

Carsten forsøger at tage et møde med Rasmus Moes fra Miljøstyrelsen.

g. Rådet for større Badesikkerhed

Rådet arbejder videre mod et forbedret uheldsrapporteringssystem.

Værktøjet kan være godt, men vi skal være påpasselige med dataene og hvordan de behandles.

(TrygFonden henter tal et andet sted fra).

Det er vigtigt for Dansk Svømmebadsteknisk Forening at have et godt forhold til Rådet for Større Badesikkerhed og benytte os af den plads, vi har i deres bestyrelse, men vi skal kun støtte Rådets projekter, såfremt de har relevans og skaber værdi for svømmebadene.

Derudover er det relevant at søge samarbejdsmuligheder med TrygFonden og Dansk Svømmeunion.

h. Andet

Medlemsrekruttering

Kampagne sendt ud.

Vi arbejder ikke i første omgang med at lave særskilt medlemsgruppe for campingpladser, hoteller og friluftsbade, men vi kan i december evaluere på tilbagemeldingerne til sekretariatets ringerunde.

Bestyrelsen hjælper med at tale foreningens sag rundt omkring, og uddeler de omdelte visitkort.

Netværksgrupper i DSF-regi.

Kan være god idé, men måske vigtigt at det tager udgangspunkt i faglige emner og specifikke udfordringer.

Relevant at lave noget med en fagligt input.

Skal vi køre en test evt. på AquaShare – sende en prøveballon op.

Det er dog vigtigt for DSF at vi ikke 'udvander' temadage, ERFAmøder og andre arrangementer, som foreningen arrangerer. Evt. med øvelser/rundbordssnak mv.

Vi lægger større fokus på netværksdelen på foreningens arrangementer.

Forberedelse til Generalforsamling

Punktet udskydes til næste møde.

Karin nævner i blad og nyhedsmail at bestyrelsen er på udkig efter nye kræfter – rundsend teksten til bestyrelsen inden. Vil man vide mere, kan man kontakte Carsten eller Lars.

Kriterier – det ville være fint med et bestyrelsesmedlem fra et privat svømmebad, når nu Kristian træder ud.

2. Handleplan

Handleplanen er revideret efter vores to møder i sommer, og vi er endt ud med et godt produkt, der giver et godt overblik over fokusområder, strategi og ansvarlige for området.

Efter generalforsamlingen gennemgås handleplanen igen, for at fordele de 'frigjorte' opgaver.

3. Aktivitetsgrupper

A. Bladet

Happening omkring nr. 50 – guldbelagt, champagne-event når det kommer ud af trykpressen, trykke forsiden i stort format med signeret. Karin undersøger muligheder.

B. Erfa-dage mv.

Møde i Herning med gode evalueringer (ønske om bedre tid).

Kan vi ud fra tilmeldingerne pinpointe deltagere, der kommer for første gang, så mødelederen sikrer en positiv velkomst af nye medlemmer eller deltagere på møder. Dette iværksættes straks.

29. november – vil gerne have flere tilmeldinger – ellers styr på tingene.

8. december – Klaus har styr på dagen med gode indlæg og indlæg og Pia Holmen har sagt ja til at komme. Vi er i konkurrence med andre, der også arrangerer besøg derovre.

Markedsfører med billige billetter til personalearrangement (hvis det lykkes).

25. januar 2018: Vejen Idrætscenter – bliver et godt møde... Innovativ og grænsesøgende (nyeste bassiner er lavet af poleret, rå beton. Idéer på alle planer).

c. studieture

Köln – god tilslutning.

d. Årsmøde 2018

Det meldes klart ud om det er en temafest eller ej – gruppen arbejder videre med udvikling af konceptet. (tjenerne er udklædte -dobbelttjek).

Bestyrelsesmøde tirsdag den 13. marts kl. 16, med efterfølgende middag for bestyrelsen på hotellet.

(Det ser pt ikke ud til at den omtalte rundvisning i Legohouse efter årsmødet kan lade sig gøre).

4. eventuelt

Næste møde: 6. december – overnatning på Hotel Hillerød – mødes i FrederiksborgCentret v. frokosttid.

Ingen sportstøj el.lign. men tøj man kan bevæge sig i.

Der er booket værelser til alle på Hotel Hillerød.

PR-gruppen:

Medlem af Dansk Svømmebadsteknisk Forening.

Skilt – pakke til websider, bildekorationer mv.

Karin arbejder videre med en totalløsning, som vi kan tage stilling til ved næste møde.